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● Appointments:

March 2021 - July
2022

Assistant Professor. Department of Russian Studies,
Hankuk University of Foreign Studies (South Korea)

Main Subjects:

B.A.: Advanced Russian Conversation, Practice of Business
Russian, Practice of Russian Discussion

February 2020 -
July 2022

Associate Professor.
Department of Russian Language for Foreign students,
Department of Philology
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia

Main Subjects:

B.A. and M.A.: Practical Grammar (A2-B2), Russian Verbs of
motion (A2-B1), Precedent texts of Russian culture (B2), Russian
Cultural Studies (B1-B2)

TORFL test preparation courses: Grammar B1-C1

Advanced Training course “Methods of teaching Russian as a
foreign language»: Methods of teaching Russian Cultural
Studies, Precedent texts of Russian culture, Russian Grammar
(B2).

September 2019 -
January 2020

Senior Lecteur
Department  of Russian Language for Foreign students,
Department of Philology
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia

February 2013 -
August 2019

Assistant Professor
Department  of Russian Language for Foreign students,
Department of Philology
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia

● Education:

May 2018 Ph.D. Thesis Defense
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia.

mailto:anastasia.kavunova@maibox.org


Dissertation Title: The text category of an author in the dynamic
aspect (based on Russian cookbooks of the XIX-XXI centuries)

September 2014
– June 2017

Postgraduate Degree (Russian Language)
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia.

September 2012
– June 2014

M.A. in Philology (Teaching Russian Language as a Foreign)
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia.

September 2008–
June 2012

B.A. in Philology (Russian Language and Literature)
Ural Federal University named after the first President of Russia
B.N. Yeltsin, Yekaterinburg, Russia.

● Advanced training courses:

2018 Technologies of a linguodidactic test conducting (TORFL-1,
TORFL-2, TORFL-3)
Center of adaptation practices and testing, Tyumen State University
(Tyumen, Russia)

2014 Methods and approaches in teaching the Russian language, Russian
history, and the basics of the Russian law system for the integration
exam.
The Institute of advanced training and retraining of Personnel, RUDN
University (Moscow, Russia)

2012 Teaching (tutoring) of Russian as a non-native language, the
direction of training "Linguistics"
Russian New University (Moscow, Russia)

2011 Methods of teaching Russian as a foreign language
Ural Federal University named after the first President of Russia B.N.
Yeltsin (Yekaterinburg, Russia)
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Чжэнчжи. Тайбэй: Факультет славистики Государственного университета Чжэнчжи, 2021.–
С.346-394.

4) Литовская Е.В. Книга по домоводству как идеологический текст // Политическая лингвистика.
– 2017. – № 6 (66). – С. 176-183.

5) Литовская Е.В. Использование образа пацана в кулинарном дискурсе: на материале
кулинарного сообщества «Пацанские рецепты (Нажорка 18+) // Известия Уральского
федерального университета. Сер. 1, Проблемы образования, науки и культуры. –  2017. – Т. 23,
№ 1 (159). – С. 62-67.



6) Литовская Е.В. Кулинарная книга как пространство конструирования альтернативной
реальности // Сборник материалов VII Международной научной конференции
«Трансформации славянской системы ценностей в славянских языках и культурах» (11-12
ноября 2017, Тайбэй, NCCU). – С. 150-158.

7) Litovskaia E.V. Modern Russian Cooking Blogs as a Mirror of Post-Soviet Identity // Slavica
Formosana I: Humanitarian Values in Slavic Languages and Cultures: Collection of research papers
of the VI International Conference “Modern problems of Slavic philology: Humanitarian values in
Slavic languages and cultures” - Taipei, 2016. – P. 473- 496.

8) Litovskaya M. A., Litovskaia E.V. “The Fourth Wave of Emigration” vs “Global Russians”:
Self-Naming as an Actual Problem of Forming Identity // Interface: Journal of European languages
and literatures - 2018 - Issue. 7. - P. 5 – 21.

9) Литовская Е. В. Традиции жанра кулинарного текста как объект переосмысления современной
русской блогосферы // IX International Symposium Contemporary Issues of Literary Criticism
"Tradition and contemporary literature”. Vol. 1. – Tbilisi: Shota Rustaveli Institute of Georgian
Literature, 2016. –C. 465-476.

10) Литовская Е. В. Современные кулинарные блоги как зеркало постсоветской идентичности
автора // Сборник материалов VI Международной научной конференции «Современные
проблемы славянской филологии: Гуманитарные ценности в славянских языках и культурах»
(7-8 ноября 2015, Тайбэй, NCCU). – С. 261-266.

11) Литовская Е. В. Традиции жанра кулинарного текста как объект переосмысления современной
русской блогосферы // IX International Symposium Contemporary Issues of Literary Criticism
"Tradition and contemporary literature": Theses. – Tbilisi: Shota Rustaveli Institute of Georgian
Literature, 2015. – С. 162-164.

12) Литовская Е. В. Роль использования современных интернет-текстов в системе преподавания
РКИ // Языки России и стран ближнего зарубежья как иностранные: преподавание и изучение:
материалы III Международной научно-практической конференции (19-21 ноября 2014. –
Казань: Изд-во Казанского университета, 2014. С. 180-183


